

Referat fra HB-møde den 9. marts 2026 kl. 18.30 i Kanalhavnens klubhus

Til Stede: Torben Søndergård Nielsen (TSN), Erik Hansen (EH), Kenneth Lauridsen (KL), Jesper Vestergård (JV), Palle Østergård (PØ), Søren Svarrer (SS), Carsten Ellegaard Thomsen (CET)

Via Teams: Karen-Sofie Bolm (KSB), Christian Hasner (CH)

Afbud: Jesper Johansen (JJ)

Gæst: Michael Hein, Oliver fra Onboard

1. Godkendelse af dagsorden, *Godkendt*
2. Godkendelse af referat fra konstituerende HB-møde den 2. februar 2026, *Godkendt*
3. Tidligere godkendelse af de generelle ordensregler version 22. februar 2026, føres til referat, *Godkendt via mail*
4. Tidligere godkendelse af regler på Kran- og beddingspladsen for minimering af brandfare på beddingspladsen, beskrevet i mail fra TSN til HB den 19. februar 2026, føres til referat, *Godkendt via mail*
5. Tidligere godkendelse af Retningslinjer for Kran- og Beddingspladsen version 22. februar 2026, føres til referat, *Godkendt via mail*
6. Præsentation af demomodel for ny NSK-hjemmeside v/Michael Nielsen og Oliver fra DS(Onboard). Efterfølgende drøftelse og beslutning, *Der bliver fremvist en mulig løsning. Der bliver på baggrund af det fremviste, truffet en beslutning om at fortsætte med at arbejde videre med denne løsning.*
7. Orientering fra formanden. Standersætning den 12. april kl. 14. Tim i virksomhedspraktik i IH, TSN – *Standersætningen kommer til at foregå i Karantænehuset, da Skipperstuen var booket. Der kommer en virksomhedspraktikant, som starter om en uge, sammen med Flemming – han skal hjælpe med opsætning af den nye printer til års/medlemsmærker, herefter skal han være en hjælp til Flemming med løsning af diverse opgaver. TSN har været i dialog med Anders fra DS – NSK har en opgave liggende hos DS, omkring forslagsændring af §17 i vores vedtægter – det vil DS gerne hjælpe med. DS vil rigtig gerne hjælpe NSK, med sagen om forlængelse af lejekontrakten på Ydernæs. Anders har tidligere fremsendt et eksempel fra en boldklub, som har et problem med deres kommune, som vil opsige deres kontrakt – der sidder en pensioneret jurist i Ålborg, som har været meget behjælpelig med denne sag. Med udgangspunkt i denne sag, mener Anders at DS kan yde os en god støtte.*

8. Orientering fra hovedkassereren, EH - *Der er lige blevet trukket klubkontingent, via det nye system, og det er gået godt. EH er ved at gøre klar til at opkræve betalinger på vegne af vores afdelinger. EH vores regnskab følger budgettet, uden de store udsving.*
9. Orientering fra de enkelte afdelinger og udvalg
 - a. Inderhavnen, KSB - *der har været afholdt bestyrelsesmøde, omkring opstart af havn – der blev talt om årsmærker, hvordan det skal koordineres. Der er modtaget 4 stk. redningsstiger. Der er et større anlægsarbejde omkring kajen ved beddingen og mastekranen – det bliver et større og dyrere arbejde end forventet, så KSB vender tilbage med et overslag, da det forventes at der bliver behov for noget økonomisk hjælp.*
 - b. Yderhavnen, CH, *der er blevet lavet pæletræk, og havnen er så småt startet op, der er lavet aftale med Vejrø igen i år – der er lavet aftale med Maria (et medlem) som vil være havnefoged i hverdagen, vende skilte, tage imod gæster etc.*
 - c. Kanalhavnen, *Der er indkaldt til arbejdsdag, hvor havnen skal åbnes.*
 - d. Jolleafdelingen, *JJ ikke til stede, så intet nyt*
 - e. Kapsejladsudvalget v/TSN, *TSN har ikke hørt noget nyt, der er lavet et oplæg til et trofæ cup (samarbejde med de nærliggende klubber)*
 - f. Sejlerskolen v/KL og RD, KL – *har skrevet med Jesper, båden kommer i vandet, så de starter sejlads i starten i maj – der er pt. 2 ledige pladser. De har været på instruktørkursus, og det havde været rigtig godt. TSN spørg til båd nummer 2, som står på beddingspladsen, om man måske kunne gøre ”lidt” ved den.*
 - g. Svømmeudvalget v/EH, EH – *der er godt gang i svømmeholdet.*
 - h. Aktivitetsudvalget v/JV, JV *har været i dialog med Steen, om han ville være behjælpelig med standerhejsningen – JV og Anders skal mødes og tage en snak om mulige arrangementer – Kanalhavnen har et arrangement med Kim Svare, som vil holde noget kursus omkring knob og stik. TSN opfordre til at sådanne arrangementer kommer forbi aktivitetsudvalget. CH har rejst forslag om et loppemarked i klubben.*

- i. Kran- og Beddingspladsen v/TSN og EH. Rep. af kajkant, *PØ, kajanlægget som trænger til en renovering, er et arbejde som kranfolkene selv vil udføre, EH og TSN vil gerne have et prisoverslag, så der er styr på økonomien. Der er købt en pulverlukker samt førstehjælpskasse til containeren. Der bliver opmalet en afspærrings linje, som kun må passeres af kranfolk og bådejer (med hjelm). Der er efterhånden behov for at klippe grene væk fra hegnet omkring vinterpladsen. Der bliver snakket om indkøb af en højtryksrenser, men indtil vi har et system som kan administreres, bliver det ikke klubben som køber en.*

10. Behandling af og status på indkomne og igangværende sager/indsatser

- a. Behandling af pixi-udgave af klubbens regelsæt, inkl. håndtering af bådfællesskaber v/TSN Anbefales behandlet i arbejdsgruppen den 31. marts 2026 kl. 18.30, hvor EH vil deltage
- b. Revision af vedtægterne, herunder fokus på ændring af digitalisering af andelsbeviser og evt. ændring af navn til ”indskudsbevis”, håndtering af fritstillede pladser, v/TSN (arbejdsgruppen)
- c. Fælles nyhedsbrev v/CET, *der er deadline d. 16. marts*
- d. Efterlevelse af lov om Folkeoplysning, herunder §17 i vores vedtægter. V/TSN og CET, håndteres af arbejdsgruppen, *der blev orienteret om det i orientering fra formanden*
- e. Koordinering af transport til FLID-møde den 11. marts i Stubbekøbing
- f. Forlængelse af lejekontrakt på Ydernæs, TSN, *TSN har rykket kommunen, som har svaret - men ikke et specifikt brugbart svar, derfor har TSN rykket endnu en gang.*
- g. Udvidelse af beddingspladsen på Ydernæs, TSN,
- h. Udflytning af erhvervshavnen, TSN *formoder at der snart må forlægge et svar fra SWEGO – i forhold til håndteringen af den forurenede jord.*
- i. Udrulning af regnskabssystem i IH, Karen-Sofie Bolm, (TSN), (EH), *KSB har talt med Jacob, som stadig ikke kan se behovet for at der køres i samme regnskabsprogram, da han godt kan levere nøgletal til EH med det system han har i dag. Det besluttes at KSB tager en snak med Jacob, og der skal indføres en*

skæringsdato hvor der skal overgås til det system som er besluttet. KSB vil samtidig drøfte mulighederne med Jacob om nødvendig hjælp

- j. Indkøb og udvikling af ny hjemmeside, herunder synkronisering af fælleskalender og krankalender, KL, *dette punkt har været gennemgået*
- k. Koordinering mellem havnene af årlig revision af medlemskab, bådpladser, andelsbevis og forsikring V CH, KL, KSB
- l. Køb af printer og print af medlemsnumre og årsmærke v/CET og JJ, *CET har undersøgt markedet, som har haft kontakt til Brother – der er fremsendt prøveprint, det ser fint ud – Det besluttet at den bliver indkøbt.*
- m. Ydermolen i YH V/CH, *afventer*
- n. Nyt klubhus i Jolleafdelingen v/JJ og KS, *afventer*
- o. Fællesmøde på tværs af afdelingerne den 18/11 2026, kl. 18.30 i Skipperstuen i IH
- p. Gennemgang med de 3 havne om myndighedsopgaver mm. v/CET, *gennemført med Kanalhavnen – KL synes det var brugbart*

11. Tidspunkt for næste møde, den 13. april 2026

12. Evt., *intet*

Referent: Søren Svarrer